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Spørgsmål nr. 95 (Alm. del) fra Folketingets Udenrigsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse hvilke konkrete forhold, herunder lov-

givningsmæssige forhold, der er årsagen til den usædvanligt 

lange sagsbehandlingstid på over 7½ år for undersøgelsen i 

forhold til ratificeringen af FN's konvention om beskyttelse 

mod tvungne forsvindinger, samt oplyse baggrunden for at un-

dersøgelsen ikke med sikkerhed kan siges at blive afsluttet i 

2015, jf. svar på URU alm. del - spørgsmål 73?” 

 

Svar: 

 

Som oplyst i besvarelsen af 9. januar 2015 af spørgsmål nr. 73 jf. besvarel-

sen af 8. oktober 2014 af spørgsmål nr. 268 er Justitsministeriet i gang 

med at undersøge, i hvilket omfang en ratificering af FN’s konvention om 

beskyttelse mod tvungne forsvindinger vil forudsætte ændringer af dansk 

lovgivning. 

 

Konventionen giver anledning til overvejelser om behov for ændringer af 

dansk lovgivning på en række områder inden for både Justitsministeriets 

og andre ministeriers ressort. 

 

Herudover følger det af konventionen, at de deltagende stater ikke har mu-

lighed for at tage territorialt forbehold. Det er derfor også nødvendigt at 

undersøge, om der er behov for lovændringer med virkning for Grønland 

og Færøerne, hvilket er med til at gøre undersøgelserne mere omfattende. 

 

Den tid, der er forløbet, siden konventionen blev åbnet for undertegnelse i 

2007, skal desuden ses i lyset af ministeriets øvrige arbejdsområder og 

nødvendigheden af løbende at prioritere opgaverne. 

 

Justitsministeriet forventer at afslutte undersøgelserne vedrørende eventu-

elt behov for lovændringer inden udgangen af 2015. 


